



DOI: 10.18572/2070-2108-2021-4-12-16

НЕКОТОРЫЕ ОСОБЕННОСТИ РАЗВИТИЯ ПРАВОВОГО РЕГУЛИРОВАНИЯ ОБЕСПЕЧЕНИЯ ПОГРАНИЧНОЙ БЕЗОПАСНОСТИ ГОСУДАРСТВ – ЧЛЕНОВ ЕВРОПЕЙСКОГО СОЮЗА

Кудинов Владимир Владимирович,
доцент кафедры экономической безопасности, учета
и финансов экономического факультета Курганской государственной
сельскохозяйственной академии имени Т.С. Мальцева,
доктор юридических наук
kudinov45@mail.ru

Мухина Елена Геннадьевна,
профессор кафедры экономической безопасности, учета и финансов
экономического факультета Курганской государственной
сельскохозяйственной академии имени Т.С. Мальцева,
доктор экономических наук, доцент
muhina-eg@mail.ru

В статье рассматриваются особенности развития правового регулирования обеспечения пограничной безопасности государств — членов Европейского Союза на внешних и внутренних участках государственной границы, выделены основные формы взаимодействия и полномочия Европейской службы пограничной и береговой охраны (далее — Агентство, Frontex, ЕСПБО) в рассматриваемой сфере, показаны основные проблемы в обеспечении пограничной безопасности Европейского Союза.

Ключевые слова: взаимодействие, правоохранительные органы, правовое регулирование, национальные интересы, национальная безопасность, экономическая безопасность, государство, государственная граница, Европейский Союз, миграция, Frontex, Европейская служба пограничной и береговой охраны.

Some Features of the Development of Legal Regulation of Ensuring the Border Security of the Member States of the European Union

Kudinov Vladimir V.,
Associate Professor of the Department of Economic Security,
Accounting and Finance Faculty of Economics of the Kurgan State
Agricultural Academy named after T.S. Maltsev, LL.D.

Mukhina Elena G.,
Professor of the Department of Economic Security,
Accounting and Finance Faculty of Economics of the Kurgan State
Agricultural Academy named after T.S. Maltsev,
Doctor of Economics, Associate Professor

The article examines the peculiarities of the development of legal regulation of ensuring the border security of the Member States of the European Union on the external and internal sections of the state border; highlights the main forms of interaction and powers of the European Border and Coast Guard Service (hereinafter the Agency, Frontex, ESSPO) in the area under consideration; shows the main problems in ensuring the border security of the European Union.

Key words: interaction, law enforcement agencies, legal regulation, national interests, national security, economic security, state, state border, the European Union, migration, Frontex, the European Border and Coast Guard Service.